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P r o t o k ó ł  Nr XVIII/2012 
 

z sesji Rady Gminy Kotlin w dniu 29 marca 2012r. w sali Urzędu Gminy w Kotlinie w godz. 
od 900 do 1140 

 
I. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
                 Otwarcia XVIII sesji Rady Gminy Kotlin dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Czesław Moch witając: radnych, Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Sekretarza Gminy  
Michała Urbaniaka, Skarbnika Gminy  Irenę Antczak, radnego  Rady Powiatu Tomasza 
Kosińskiego, Komendanta Powiatowego Policji w Jarocinie Krzysztofa Rzepczyka, Kierownika 
Rewiru Dzielnicowych w Jarocinie Macieja Bierłę, Kierownika Gminnego Ośrodka  Pomocy 
Społecznej w Kotlinie Ewę Kasołka, sołtysów i redaktora Gazety Jarocińskiej. 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził prawomocność obrad, bowiem 
na ustawowy skład 15 radnych w sesji uczestniczyło 14. 
Nieobecny na sesji był radny Krzysztof Szyszka, który usprawiedliwił swoja nieobecność 
przed sesją. 
Listy obecności radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
                Na pytanie  Przewodniczącego Rady Gminy  - czy są wnioski do porządku obrad nie 
zgłoszono  żadnego wniosku. 
                 Porządek obrad przedstawiony  przez Przewodniczącego Rady: 
1.Otwarcie  i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Gminy. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XVII sesji  
    Rady. 
6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XVII sesji Rady oraz z wykonania  
    uchwał Rady. 
7. Przyjęcie informacji o stanie bezpieczeństwa publicznego w gminie Kotlin. 
8. Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich  wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
    stopniach awansu zawodowego w szko łach i przedszkolu prowadzonych  przez Gminę za  
    2011 rok. 
9. Przyjęcie sprawozdania z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego ze szczególnym  
    uwzględnieniem skuteczności i efektywności pracy. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 
       - regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowych „ Moje Boisko – Orlik 2012”  
         w Kotlinie przy ul. Marii Konopnickiej 22, 
       - regulaminu określającego zasady i tryb korzystania ze świetlic wiejskich na terenie Gminy 
         Kotlin, 
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      - przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności  
        zwierząt na terenie Gminy Kotlin, 
      - ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży  służbowych dla radnych, 
      - ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczej straży pożarnej. 
 11. Wolne głosy i wnioski. 
 12. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XVII sesji Rady. 
 13. Zamkniecie obrad. 
 Porządek obrad przyjęto 14 głosami „za”. 
 
 ad.3 Przyjecie protokołu z XVII sesji Rady Gminy. 
                       Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Jolanta Urbaniak przedstawiła pozytywną 
 opinię Komisji co do treści protokołu z XVII sesji Rady, wnosząc o jego przyjęcie. 
 Za przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 
 Protokół wyłożony został do wglądu. 
 
 ad.4 Interpelacje i zapytania  radnych. 
                           Interpelacje i wnioski zgłosili: 
 Radny Maciej Skowron wnioskując o: 
 - naprawę lamp ulicznych przy ul. Kochanowskiego, 
 - wyrównanie tłuczniem pobocza przy ul. Teodorowskiej. 

 Radny Skowron pytał – czy mieszkańcy powinni wykupić kubły na odpady komunalne, co    
 oferuje przedsiębiorstwo odbierające odpady komunalne? 
 Radny Skowron wnioskował o podanie informacji  o nowym systemie gospodarki odpadami    
 w Biuletynie Informacji Publicznej  Gminy. 
Wójt odpowiedział, że  uszkodzone lampy zostały wymienione przez Zakład Energetyczny. 
Pozostałe będą naprawione, a przerwa w naprawie spowodowana została  awarią                   
w Orpiszewku spowodowaną  przez  drzewo, które przewróciło się na linię energetyczną. 
Ułożenie tłucznia na poboczu przy ul. Teodorowskiej jest do załatwienia. 
Z zakupem kubłów Wójt proponował wstrzymać się. Operator odbioru odpadów wyłoniony 
zostanie w przetargu. Wójt zapowiedział, że  społeczeństwo  z nowym systemem odbioru 
odpadów, który zacznie funkcjonować od lipca 2013r.  zostanie  zapoznane na zebraniach 
wiejskich. 
Radny Dariusz Józefiak  wnioskował o: 
- wyczyszczenie rowów i przepustów przy drodze Kotlin – Sławoszew i nasadzenie drzew  
  przy tej drodze oraz namalowanie pasów skrajnych na jezdni, 
- ukształtowanie koron drzew: lip i klonów rosnących w centrum Sławoszewa,. 
Radny Józefiak  pytał – czy ogłoszona zostanie klęska żywiołowa z tytułu wymarznięcia zbóż? 
Radny Bogdan Pacholak  wnioskował o: 
- przeprowadzenie przeglądu dróg gminnych na których są dziury, 
- naprawę drogi  Wola Książęca – Jarocin na której  przy krzyżu jest duża wyrwa, 
- naprawę drogi Wola Książęca – Jarocin , przez las. 
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Wójt odpowiedział, że przegląd dróg powiatowych i gminnych   został zakończony.  
Na bieżącą naprawę dróg gminnych zostanie  podpisana umowa  na prace wykraczające  
poza możliwości naprawy przez Gminę. 
Radny Mirosław Twardowski  wnioskował : 
- ponownie o wybudowanie rezerwowego zasilania w wodę w Wyszkach i potraktowanie  
  tego zadania jako pilnej inwestycji z uwagi na częste  przerwy w dostawie wody i złą jakość 
  wody w Wyszkach, 
- o utwardzenie drogi w Wyszkach. 
  Radny  poinformował, że ostatnio dostarczył  Wójtowi  wodę  i to takiej jakości jak mówił,   
  że  z pewnością  pracownicy  nie napili się jej. 
Wójt przyznał, że woda wyglądem przypominała pepsi ale i On i pracownicy napili się jej.  
Wójt wyjaśnił, że zbiorniki na stacji uzdatniania wody w Wyszkach  zamontowane  zostały     
w roku 1975 i do  chwili obecnej  nie były poddawane jakiemukolwiek czyszczeniu. Zbiorniki 
zostały rozebrane, wyczyszczone  i odkażone. To, że woda, którą do Gminy dostarczył radny  
miała taki wygląd, to efekt  tego, że przystąpiono do czyszczenia  zbiorników nie do końca  
profesjonalnie- przyznał Wójt. Po wyczyszczeniu  1  zbiornika i włączeniu  go do użytkowania 
śluz z 3 pozostałych zbiorników  przy odpowiednim ciśnieniu dostał się do wody. 
Obecnie wszystkie 4 zbiorniki są  wyczyszczone i nie powinno być w Wyszkach problemu         
z jakością  wody. 
Co do doprowadzenia wody z Twardowa do Wyszek przeprowadzono już rozmowy                   
z projektantem i po wyliczeniu,  koszty  tego zadania przedstawione zostaną Radzie                    
i przygotowana zostanie zmiana budżetu Gminy. 
Radny Twardowski poinformował, że koszty czyszczenia, które miała ponieść Gmina przeszły 
na mieszkańców, bowiem przez godzinę  radny puszczał  zanieczyszczona wodę za którą  
musi zapłacić  jak również za taką samą ilość ścieków. 
Wójt odpowiedział, że kłaniają się lata nie czyszczenia urządzeń jak również zdarzają się 
uszkodzenia instalacji na prywatnych nieruchomościach. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak  mówiąc, że życie kulturalne przeniosło się na boiska 
sportowe szczególnie  na stadion przy Szkole Podstawowej w Kotlinie poinformował, że 
młodzież przebywająca na stadionie,  w tym nieletni spożywa  napoje alkoholowe                      
i zachowuje się  niepoprawnie m. innymi trzaska i rzuca butelkami, załatwia swoje potrzeby 
na boisku, zachowuje się głośno.   Poza tym młodzież samochodami zastawia bramy garaży  
nauczycielskich  uniemożliwiając wyjazd.  
Radny przyznał, że wezwał Policję, która  szybko interweniowała , z tym, że puszczono 
nieletnich pijanych, których zabrał do samochodu brat. 
Radny Szymkowiak zwracając się do obecnego  na sesji Komendanta Powiatowego Policji  
prosił o częstsze kontrole na boisku, szczególnie w dni weekendowe. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak wnioskował o 
- rozebranie ciepłociągu nad drogą nr 11, 
- wybudowanie chodnika – parkingu przy ul. Konopnickiej. 
 

 



4 
 

  Radny Szczepan Szymczak wnioskował o: 
  -  naprawę drogi w Magnuszewicach na moście, 
   - wycięcie krzaków przy boisku sportowym w Magnuszewicach i ogrodzenie boiska. Radny   
     pytał -  czy boisko to jest własnością Gminy? 
  - wyczyszczenie rowu po prawej stronie drogi od skrzyżowania dróg Prusy – Magnuszewice –    
    Wyszki w stronę Prus. 
  Radny Zdzisław Wodniczak  wnioskował o: 
  - doprowadzenie do stanu przejezdności drogi Twardów Bączew – Kurcew, 
  - przegląd dróg  i ich naprawę. 

Radny Wodniczak wskazał na drogę Prusy – Magnuszewice, na której widać gdzie kończy się 
Gmina Jarocin, a zaczyna Gmina Kotlin i gorsza nawierzchnia jezdni. 

 
ad.5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XVII 
sesji Rady. 
                Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym : 
- 28 lutego brał udział w Wolnym Zebraniu sprawozdawczo wyborczym chóru Arion.  
  Przewodniczący w imieniu pani prezes chóru podziękował za  dotychczasowe wsparcie  
  i pamięć. Zarząd oraz prezes chóru pozytywnie wypowiadali się o Radzie Gminy i Wójcie  
  Gminy. 
- 1 marca wziął udział w sesji Rady Powiatu, 
- uczestniczył w 3 spotkaniach z okazji Dnia Kobiet w: Sławoszewie, Woli Książęcej i Kotlinie, 
- 15 marca brał udział w wieczornicy z okazji 93 rocznicy Powstania Wielkopolskiego 
   zorganizowanej przez Towarzystwo Pamięci Powstania Wlkp. w Kotlinie, 
- obecny był na turnieju piłki siatkowej w Kotlinie zorganizowanej przez Gminną Społeczną  
  Radę Sportu, 
- uczestniczył w przygotowaniu materiałów  na sesję i posiedzenia komisji Rady. 
Przewodniczący Rady poinformował, że na Jego ręce wpłynęło pismo do informacji do Rady 
Gminy od Rady Pedagogicznej, Rady Rodziców i Samorządu Uczniowskiego Gimnazjum           
w Woli Książęcej jak również Szkoły Podstawowej skierowane do Starosty Jarocińskiego o 
zabezpieczenie  w budżecie środków na budowę chodnika  przy Szkole Podstawowej   w Woli 
Książęcej. 
 Informację w tej sprawie otrzymał również Wójt Gminy – mówił Przewodniczący Rady. 
Do informacji złożonej przez Przewodniczącego nie wniesiono uwag. 
 
ad. 6 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XVII sesji rady oraz  
z wykonania uchwał Rady. 
              Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji oraz o wydanych 
zarządzeniach w okresie międzysesyjnym złożone przez Wójta stanowi załącznik do 
protokołu. 
Wójt poinformował, że  w okresie międzysesyjnym: 
- 26 lutego uczestniczył w zebraniu sprawozdawczym OSP w Woli Książęcej, 
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- uczestniczył w spotkaniach z okazji Dnia Kobiet w: Kotlinie, S ławoszewie i Woli Książęcej, 
- obecny był na turnieju piłki siatkowej w Kotlinie, 
- 16 marca brał udział  w zebraniu ZG ZOSP w Kotlinie, 
- 21 marca odbył spotkanie robocze z członkiem Zarządu Urzędu Marszałkowskiego  - Panem  
  Grabowskim, 
- 22 marca uczestniczył w zebraniu wiejskim w Kotlinie w sprawie odnowy miejscowości 
   Kotlin, 
- 26 marca odbył spotkanie z dyrektorami jednostek organizacyjnych w sprawie realizacji  
  funduszu socjalnego. 
Następnie Wójt przedstawił informację stanowiącą załącznik do protokołu dotyczącą 
zrealizowanych zadaniach przez Gminę w okresie międzysesyjnym, w tym o: 
- podpisaniu umowy z Energetyką na usunięcie kolizji energetycznej na boisku sportowym  
  w Parzewie, 
- podpisaniu umowy na opracowanie  dokumentacji  projektowo – technicznej  na 
  rozbudowę  budynku Urzędu Gminy oraz aktualizację  dokumentacji projektowej na 
  przebudowę Domu Strażaka w Kotlinie i opracowanie projektu budowlano – wykonawczego 
  na wymianę pokrycia dachowego na świetlicy wiejskiej w Sławoszewie, 
- podpisaniu umowy na zakup osprzętu do koparko – ładowarki, 
- podpisaniu umowy na dostawę i montaż urządzeń na placach  zabaw, które zostały  
  zamontowane w : Wysogotówku, Magnuszewicach, Twardowie i Wilczy,  
- podpisaniu umowy z 2 animatorami sportu wybranymi w drodze ogłoszonego konkursu,  
  którzy pracować będą na  obiekcie zespołu boisk sportowych Orlik w Kotlinie,  
- w dniu 22 marca odbyło się zebranie wiejskie w Kotlinie  na którym przyjęto uchwałę  
  w sprawie Planu Odnowy Miejscowości Kotlin, dotycząca przebudowy istniejącego Domu  
  Strażaka, 
- w dniu 23 marca odbyła się wizytacja budowy sieci kanalizacji sanitarnej w Wilczy 
   przeprowadzona przez pracowników Urzędu Marszałkowskiego w Poznaniu z której  
   sporządzono raport, który będzie podstawą do wypłaty środków w kwocie 1.272.067,00 zł, 
-  trwają ostatnie przygotowania do sporządzenia wniosku  do Wojewódzkiego Inspektoratu  
   Ochrony Środowiska  o wydanie zaświadczenia o osiągnięciu efektu ekologicznego  na  
   budowę kanalizacji sanitarnej  w Kotlinie obejmującej ul. Buchalińską i Powstańców  
   Wlkp. Dokument ten  jest jednym z warunków umorzenia  w wysokości 20% kwoty  
   pożyczki,  stanowiącą  kwotę 57.000,00 zł. 
Do sprawozdania Wójta nie wniesiono uwag. 
 
ad. 7 Przyjęcie informacji o stanie bezpieczeństwa publicznego w gminie Kotlin. 
                 Informację o stanie  bezpieczeństwa   i porządku publicznego na terenie Gminy 
Kotlin w roku 2011  stanowiącą załącznik do protokołu przedstawił  kierownik Rewiru 
Dzielnicowych w Jarocinie Maciej Bierła. 
Dyskusja. 
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Wójt Gminy pytał – czy są interwencje gdy matka lub ojciec  w miejscach publicznych np. na 
placu zabaw spożywa  piwo w obecności  małoletnich dzieci i jak w takich sytuacjach reaguje 
Policja po zgłoszeniu? 
Kierownik Bierła odpowiedział, że gdy Policja sama zauważy takie zdarzenie, to odnotowuje 
to jako interwencję i zgłasza dyżurnemu. Kierownik wyjaśniał, że ustawa o wychowaniu  
w trzeźwości określa gdzie nie można spożywać alkoholu. Gdy osoba taka spożywa alkohol  
albo gdy będą świadkowie, że spożywała alkohol, to osoba taka będzie ukarana z mocy 
ustawy o wychowaniu w trzeźwości. Gdy rodzic spożywa alkohol w obecności małoletnich 
dzieci, to Policja przekazuje sprawę do sądu dla nieletnich, bo świadczyć to może o 
zaniedbaniach w sprawowaniu władzy rodzicielskiej. 
Następnie głos zabrał Komendant Powiatowy Policji w Jarocinie Krzysztof Rzepczyk mówiąc, 
iż uważa, że gmina Kotlin jest gminą bezpieczną. Nie było ofiar śmiertelnych na drodze nr 11. 
Zanotowano  kradzieże drobne, kradzieże urządzeń i przedmiotów metalowych. Są 
nietrzeźwi kierowcy samochodów i pijani rowerzyści. Policja jest natomiast co raz bardziej 
skuteczna. 
Komendant zapewniał, ze Policja będzie reagować na zgłoszone problemy w zachowaniu  
młodzieży, które należy zgłaszać  kierownikowi Rewiru i dzielnicowym. 
Komendant prosił o współpracę sołtysów. 
Wójt pytał – czy były interwencje, gdy osoby pod wpływem alkoholu zesłabły i czy w takim  
przypadku przewiezione są przez Policję  do izby wytrzeźwień? 
Komendant odpowiedział, że w Jarocinie jest tylko policyjna izba zatrzymań w której 
przetrzymuje się  osoby za przestępstwa. Nie ma izby wytrzeźwień, które funkcjonują  jeszcze 
w dużych miastach. Gdy osoba jest pod wpływem alkoholu Policja  odwozi ją do domu             
i oddaje pod  nadzór żony.  Natomiast gdy podlega pomocy medycznej np. odtruciu 
zawiadamiane jest pogotowie ratunkowe, które decyduje  czy osoba taka wymaga pomocy 
lekarskiej. Gdy nie wymaga pomocy medycznej, a nie ma z osobą taką kontaktu i nie można 
dowiedzieć się gdzie zamieszkuje przewozi się taka osobę do izby zatrzymań, z tym, że pobyt 
kosztuje 210,- zł. 
Radny Dariusz Józefiak wskazał na plac zabaw w Sławoszewie gdzie przebywają dzieci  
i spożywa się alkohol. Radny mówił, że chodzi mu o prewencję. 
Komendant  wyjaśnił, że ustawa o wychowaniu w trzeźwości mówi gdzie nie wolno spożywać 
alkoholu.  
Rady Bogdan Pacholak wskazał na jak ich określił „biednych rowerzystów alkoholików”, 
którzy powinni być leczeni, a nie karani.  Radny pytał – czy  robi się coś w tym kierunku, aby 
nie wsadzać ich do więzienia? 
Komendant odpowiedział, że nie jest to sprawa Policji, a osoby te nie idą zaraz do więzienia, 
a są kierowane do robót publicznych. Jest to decyzja sądu. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak podziękował Policji  za wsparcie i zabezpieczenie 
organizowanej imprezy – biegów Jana Pawła II. 
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Sołtys Beata Skowrońska mówiła, że spożywający alkohol na placu zabaw w Sławoszewie 
powinni otrzymywać mandaty, a nie że Policja tylko przejeżdża przez miejscowość, a osoby 
te w dalszym ciągu piją. 
Sołtys mówiła, że nikt nie będzie dzwonił na Policję i się przedstawiał jak żąda tego Policja, 
bo są przecieki. 
Komendant odpowiedział, że dyżurny musi wiedzieć  kto zgłasza i sołtys pełniąca te funkcję  
musi o tym wiedzieć i z tym się liczyć. 
Dalej Komendant wyjaśniał, że osoba może trzymać butelkę z napojem alkoholowym, ale aby 
Policja mogła zareagować  osoba taka musi pić alkohol, a gdy wokół leżą butelki , to może 
być ukarana za zaśmiecanie. 
Komendant zapewniał o  patrolach, licząc na społeczeństwo obywatelskie. 
Z kolei głos zabrał Sekretarz Gminy  dziękując Policji  za przedstawienie informacji. 
Sekretarz poinformował o udziale dzielnicowych w organizowanych przez Gminę konkursach 
oraz w Zespole Interdyscyplinarnym, oceniając pracę dzielnicowych na wysokim poziomie. 
Sekretarz pytał Komendanta  - czy przewiduje się zmianę dzielnicowych? 
Komendant odpowiedział, że nie przewiduje osobowych zmian, chyba, że będą awanse            
i wtedy tego nie wyklucza. 
 Radny Dariusz Józefiak mówiąc o postawie społecznej do której namawiał Komendant 
sołtysów i radnych poinformował , że efektem  tej pozytywnej postawy było „ uważaj k…, bo 
cię spalimy”, co jest już groźba karalną. 
Po  tej dyskusji Przewodniczący Rady  stwierdził, że Rada Gminy przyjęła informację  o stanie 
bezpieczeństwa  publicznego w gminie Kotlin. 
Ogłoszenie 10 minutowej przerwy w obradach. 
 
ad. 8 Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń  nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i przedszkolu prowadzonych 
przez Gminę za 2011 rok. 
                 Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących komisji Rady o przedstawienie 
opinii  komisji co  do materiałów  sesyjnych. 
                Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego         
i Ochrony Przeciwpożarowej Stefan  Taczała  poinformował, że Komisja pozytywnie 
zaopiniowała  sprawozdanie z wysokości  średnich wynagrodzeń nauczycieli za 2011 rok oraz 
sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego. 
Pozytywnie również Komisja zaopiniowała projekty uchwał będące  w porządku obrad sesji. 
W wyniku głosowania Komisja wypowiedziała się  za ekwiwalentem dla członków OSP            
w wysokości 14,- zł za udział w akcjach ratowniczych i 4,- zł  za udział w szkoleniu. 
              Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów  Zdzisław 
Wodniczak mówiąc o sprawozdaniu z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 
powiedział, że zarobki nauczycieli idą szybko w górę.  
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Przewodniczący Komisji poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie      
z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli za 2011 rok jak i sprawozdanie z działalności 
Zespołu Interdyscyplinarnego i  projekty uchwał będące w porządku obrad. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała propozycje Wójta w sprawie wysokości ekwiwalentu dla 
członków OSP w wysokości 14,- zł za udział w akcji ratowniczej i 4,- zł za udział w szkoleniu. 
Przewodniczący Rady przypomniał o uwagach zgłoszonych przez radnego Włodzimierza 
Szymkowiaka do regulaminu korzystania z boiska sportowego Orlik dotyczących 
ubezpieczenia osób przebywających na tym obiekcie. 
Przewodniczący Rady nie słysząc uwag do sprawozdania  uznał, że Rada przyjęła 
sprawozdanie. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.9 Przyjęcie sprawozdania z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego ze szczególnym  
uwzględnieniem skuteczności i efektywności pracy. 
                 Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie z działalności Zespołu bardzo 
szczegółowo omówione zostało na posiedzeniach Komisji Rady. 
Przewodniczący prosił o pytania do sprawozdania.  
Nie słysząc pytań Przewodniczący uznał, że Rada Gminy przyjęła sprawozdanie. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.10 Podjęcie uchwał. 
                        Przewodniczący Rady  odczytał kolejno projekty uchwał poddając je pod 
głosowanie: 

1) w sprawie regulaminu korzystania z kompleksu boisk sportowych „ Moje boisko – 
Orlik 2012” w Kotlinie przy ul. Marii Konopnickiej 22. 
Uchwała Nr XVIII/92/2012 podjęta została 14 głosami „za”. 

2) w sprawie regulaminu określającego zasady i tryb korzystania ze świetlic wiejskich na 
terenie Gminy Kotlin. 

       Uchwała Nr XVIII/93/2012 podjęta została 14 głosami „za”. 
3) w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kotlin. 
Uchwała Nr  XVIII/94/2012 podjęta została 14 głosami „za”. 

4) w sprawie ustalenia  wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla 
radnych. 
Uchwała Nr XVIII/95/2012  podjęta została 14 głosami „za”. 

5) w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczej 
straży pożarnej. 
Uchwała  Nr XVIII/96/2012 podjęta została 10 głosami „za”, przy 4 głosach 
wstrzymujących się ( radnych: Zdzisława Wodniczaka, Stefana Taczały, Jerzego 
Szymczaka i Czesława Mocha). 

Uchwały stanowią załączniki do protokołu. 
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ad. 11 Wolne głosy i wnioski. 
                    W punkcie tym głos zabrali: 
Radny Szczepan Szymczak mówiąc, że w remizie strażackiej w Magnuszewicach  znajdują się  
nowe stoły i były wójt  wydał zarządzenie, że nie wolno ich wypożyczać. Radny  pytał co 
należy zrobić, aby można   je wypożyczać? 
Wójt odpowiedział, że wyda w najbliższym czasie zarządzenie w tej sprawie.  
Radny Włodzimierz Szymkowiak  jako koordynator Społecznego  Komitetu Obchodów  Roku 
Księdza Stanisława Rymarkiewicza  zapraszał  do wzięcia udziału w obchodach 
zaplanowanych na miesiąc kwiecień, przypominając, że radni zaproszenia otrzymali wraz        
z biuletynem , który został wydany o Księdzu Rymarkiewiczu. 
Radny Szymkowiak poinformował jakie przedsięwzięcia zostały podjęte w związku                    
z ustanowieniem Roku 2012 Rokiem Ks. Stanisława Rymarkiewicza. 
Radny Szymkowiak podziękował  sponsorom Lidii i Stanisławowi Hadrzyńskim za odnowienie  
grobowca Ks. Rymarkiewicza, w którym spoczywają również szczątki Jego matki i siostry. 
Nowe złocenia  na epitafium znajdujące się  w kościele parafialnym ufundowała firma 
Tyrakowski i Jachnik. 
Urzędowi Gminy, Wójtowi Gminy, pracownikowi Urzędu Gminy -  Justynie  Zawieja  za 
pomoc w opracowaniu i wydaniu biuletynu  o Księdzu Rymarkiewiczu, który będzie 
dokumentem na wiele pokoleń dla młodych ludzi szczególnie w szkołach. 
Następnie radny Szymkowiak przedstawił kolejno  program obchodów: 
- 2 kwietnia 2012r. – wystawa w Bibliotece Publicznej Gminy Kotlin  pt. „ Ks. Stanis ław 
Rymarkiewicz  - w 100 –na rocznicę śmierci”, 
- 13 kwietnia 2012r.  – sympozjum  naukowe w Bibliotece w Kotlinie w którym udział  
zapowiedziało 14 prelegentów , w tym prof. Walczak z Uniwersytetu A. Mickiewicza               
w Poznaniu, 
- 14 kwietnia  2012r. odbędzie się koncert  patriotyczny pt. „Zapytaj o Polskę” w kościele 
parafialnym w Kotlinie, w którym udział wezmą artyści sceny krakowskiej, chór Arion              
z Kotlina i młodzież. Udział artystów sceny krakowskiej sfinansowany zostanie przez 
Starostwo Powiatowe w Jarocinie. 
- 15 kwietnia 2012r. odbędzie się spotkanie  przy grobowcu Księdza Stanisława 
Rymarkiewicza , poświęcenie odnowionego grobowca  i msza św. w intencji 100-tnej rocznicy 
śmierci Ks. Stanisława Rymarkiewicza. 
Radny poinformował, że tablicę pamiątkową na grobowcu ufundowała Gmina. 
Poza tym planuje się jeszcze uczczenie Ks. Rymarkiewicza w formie obelisku i tablicy 
pamiątkowej przy ul. Ks. Rymarkiewicza,  przy wjeździe  w prawo z drogi nr 11. Sponsorami 
tablicy mają  być :   Bank Spółdzielczy w Jarocinie i Bank Spółdzielczy w Pleszewie. 
Zakończeniem obchodów będzie poświęcenie tablicy pamiątkowej przewidzianej na 11 
listopada 2012r.  
W planach jest także wydanie  książki o Ks. St. Rymarkiewiczu przez doktorantów  prof. 
Walczaka. 
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Okolicznościowy znaczek wydała Poczta Polska, który można nabyć w Urzędzie  Pocztowym 
w Kotlinie. 
Radny Szymkowiak podziękował Radzie Gminy , Urzędowi Gminy i wszystkim dzięki którym 
Ks. Stanisław Rymarkiewicz  doczekał się wspomnienia i pamięci. Wielu mieszkańców Kotlina 
nie wiedziało, że mieszka przy ulicy takiego księdza, patrioty i społecznika – zakończył swoje 
wystąpienie radny Szymkowiak. 
Sołtys Marian Żurek zabrał głos w sprawie uchwalonego przez Radę regulaminu korzystania 
ze świetlic wiejskich w którym zapisano, że Wójt wyznacza gospodarza świetlicy. Sołtys 
mówił, że są komitety świetlicowe i przewodniczący tych komitetów. Sołtys proponował 
Wójtowi spotkanie z przewodniczącymi lub zastępcami przewodniczących. 
Wójt zapewnił, że spotka się z osobami odpowiedzialnymi do tej pory , przedyskutuje sprawę 
i nie będzie  niczego narzucał, co przyniosłoby więcej szkody niż pożytku – powiedział. 
            Następnie sołtys Żurek wnioskował, aby Wojewoda ogłosił klęskę żywiołową                 
w związku z wymarznięciem zbóż. Sołtys prosił Radę o wsparcie w tej sprawie. 
Wójt odpowiedział, że  w najbliższy piątek komisja badająca straty  kończy pracę w terenie      
i na podstawie zebranych informacji  wysłane zostanie pismo do Wojewody w kwestii objęcia 
gminy Kotlin obszarem klęski żywiołowej. 
 
ad.12 Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XVII sesji  
Rady. 
                Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady udzielił 
Wójt informując, że Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad w Poznaniu 
poinformowała o naprawie uszkodzonej barierki łańcuchowej i wykonaniu remontu 
nawierzchni drogi nr 11 w miejscowości  Wyszki. 
Zarząd Dróg Powiatowych w Jarocinie  poinformował w odpowiedzi na skierowane wnioski: 
- że rowy przy drodze Kotlin – Sucha zostały odmulone w czasie prowadzonej przebudowy 
drogi. W roku ubiegłym, aby udrożnić wyloty drenarskie z pól dodatkowo pogłębiono 
kilkusetmetrowy odcinek  rowu.  
- malowanie skrajnych pasów  na drodze  Kotlin – Sucha nie  zostało ujęte w budżecie 
Zarządu, 
- prosi o wskazanie zarwanych przepustów na drodze Kotlin – Racendów w celu dokonania 
naprawy, 
- poszerzenie drogi w Racendowie o pas przy chodniku nie zostało ujęte  w budżecie Zarządu, 
- remont na moście w Magnuszewicach zostanie wykonany masą na gorąco, nawierzchnia 
zostanie zdarta i położona nowa nawierzchnia, 
- wyrwy na drodze Twardów – Wola Książęca zostały zabezpieczone masa na zimno, 
- wnioski dotyczące wycinki drzew  zostaną rozpatrzone przy sporządzaniu kolejnego planu 
wycinki na sezon jesienno-zimowy 2012/2013. 
Wniosek o naprawę opłotowania przy stacji PKP od strony ul. Kochanowskiego przekazano 
do PKP . 
Odpowiadając na pozostałe wnioski Wójt poinformował, że: 
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- wiata autobusowa przy ul.  Ks.Rymarkiewicza została naprawiona, 
- lampy na ul. Kochanowskiego zostały uzupełnione, a kolejne uszkodzone zostaną 
naprawione, 
- o kanalizacji w Magnuszewicach  Wójt opowie na najbliższym posiedzeniu komisji Rady, bo 
jest to temat na dłuższą rozmowę, 
-  Wójt uczulał na to, aby  nie jeździć po chodnikach w Magnuszewicach i nie rozjeżdżać ich, 
- mówiąc o boisku w Magnuszewicach Wójt poinformował, że 4 kwietnia 1991r. wydano 
pozwolenie na budowę szatni na boisku. Koszt budowy  to 60.322,91 z ł. Obiekt wybudowano 
na gruntach Państwowego Gospodarstwa Rolnego. Działka została  wydzielona, jednak  
geodeta nie doprowadził sprawy do końca i działka nie została  własnością Gminy. 
Obecnie zostało wysłane pismo do Agencji Nieruchomości Rolnej Skarbu Państwa                    
w Poznaniu o przejęcie nieodpłatne tego  terenu i doprowadzenie do uregulowania stanu 
prawnego boiska. Jest to teren o obszarze ok. 1,20 ha. 
Właściciel gruntu to jest Zakład Rolny Rusko nie wnosi sprzeciwu do wydzielenia 
geodezyjnego boiska po uzyskaniu zgody Agencji na wydzielenie. Po uregulowaniu stanu 
prawnego Gmina przystąpi do prac na tym boisku, aby boisko to  uzyskało obraz boiska 
sportowego. 
               Następnie Wójt zwrócił się do sołtysów  o poinformowanie Go do dnia 5 kwietnia br. 
które z sołectw organizować będzie dożynki w roku 2012. 
               Wójt poinformował o zamiarze  zakupu sadzonek krzewów i zagospodarowaniu pasa 
przydrożnego w formie zieleni przy ul. Ks. Rymarkiewicza. 
 
ad.13 Zamknięcie obrad. 
                          Przewodniczący Rady  i Wójt Gminy złożyli życzenia świąteczne z okazji 
zbliżających się  Świąt Wielkanocnych. 
                        Dziękując wszystkim za udział Przewodniczący Rady zamknął XVIII sesję Rady 
Gminy Kotlin. 
 
 
 
Protokółowała: Paterczyk K.                                                Komisja Rewizyjna  
                                                                 

1. Przewodnicząca Jolanta Urbaniak ………………………….. 
                                                                    

2. Członek Czesław Smoliński             ………………………….. 
 

3. Członek Mirosław Twardowski      ………………………….. 
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